

ပထမအကြိမ်ရှမ်းပြည်နယ်လွှတ်တော် သတ္တမပုံမှန်အစည်းအဝေး ဒုတိယနေ့(၁၀. ၉. ၂၀၁၃)ရက်နေ့တွင် ဥပဒေပြုရေးဆိုင်ရာကော်မတီမှ ရှမ်းပြည်နယ်သဘာဝမြေဩဇာများ စနစ်တကျထုတ်လုပ်သုံးစွဲရေး ဥပဒေကြမ်းနှင့် စပ်လျဉ်း၍ လွှတ်တော်သို့ အစီရင်ခံစာ ဖတ်ကြားရှင်းလင်းခြင်း။

ဥက္ကဋ္ဌ။ အစီအစဉ်(၉)ဖြစ်ပါတယ်။ ပြည်နယ်လွှတ်တော် ကိုယ်စားလှယ်များခင်ဗျား။ ပထမအကြိမ် ရှမ်းပြည်နယ်လွှတ်တော် သတ္တမပုံမှန်အစည်းအဝေးရဲ့ ပထမနေ့မှာ ရှမ်းပြည်နယ်အစိုးရအဖွဲ့မှ သဘာဝ ဓါတ်မြေဩဇာများ စနစ်တကျထုတ်လုပ်သုံးစွဲရေး ဥပဒေကြမ်းနှင့် စပ်လျဉ်းပြီး တိုင်းဒေသကြီးနှင့် ပြည်နယ် လွှတ်တော်ဆိုင်ရာ နည်းဥပဒေပုဒ်မ(၁၃၃)ပုဒ်မခွဲ(ခ)အရ ဥပဒေပြုရေးဆိုင်ရာ ကော်မတီက အစီရင်ခံစာကို ဖတ်ကြားရှင်းလင်းပေးဖို့ ဖိတ်ခေါ်ပါတယ်။

ဒေါ်အေးချိုစိန်၊ ဖယ်ခုံမြို့နယ်မဲဆန္ဒနယ်အမှတ်(၁)။ လေးစားအပ်တဲ့ ရှမ်းပြည်နယ် လွှတ်တော် ဥက္ကဋ္ဌနှင့် တကွ ပြည်နယ်လွှတ်တော်ကိုယ်စားလှယ်များ၊ ဧည့်သည်တော်များ အားလုံး မင်္ဂလာအပေါင်းနှင့် ပြည့်စုံကြပါစေလို့ ဆုမွန်ကောင်း တောင်းအပ်ပါတယ်။ ကျွန်မကတော့ ဥပဒေပြုရေးဆိုင်ရာကော်မတီအဖွဲ့ဝင် ဒေါ်အေးချိုစိန်ဖြစ်ပါတယ်။

ရှမ်းပြည်နယ်လွှတ်တော် သတ္တမပုံမှန် အစည်းအဝေးသို့ ရှမ်းပြည်နယ်အစိုးရအဖွဲ့ စိုက်ပျိုးရေးနှင့် မွေးမြူရေးဝန်ကြီးမှ ဖွဲ့စည်းပုံအခြေခံဥပဒေ ပုဒ်မ(၁၉၁)ပြည်နယ်လွှတ်တော်ဆိုင်ရာ နည်းဥပဒေ(၁၂၈)(ဂ)နှင့် အညီ ရှမ်းပြည်နယ်သဘာဝ မြေဩဇာများစနစ်တကျ ထုတ်လုပ်သုံးစွဲရေး ဥပဒေမူကြမ်းကို တင်သွင်းလာတဲ့ အပေါ်မှာ ကျွန်မတို့ရဲ့ ဥပဒေပြုရေးဆိုင်ရာကော်မတီမှ စိစစ်သုံးသပ် ပြီးပြင်ဆင်အဆိုပြုချက်များကို ဥက္ကဋ္ဌရဲ့ ကိုယ်စားဆွေးနွေးတင်ပြသွားမှာ ဖြစ်ပါတယ်။

ပထမအကြိမ် ရှမ်းပြည်နယ်လွှတ်တော် သတ္တမပုံမှန် အစည်းအဝေး၌ ရှမ်းပြည်နယ်အစိုးရအဖွဲ့ စိုက်ပျိုးရေးနှင့် မွေးမြူရေးဝန်ကြီးဌာနဝန်ကြီးမှ တင်သွင်းသည့် ရှမ်းပြည်နယ် သဘာဝမြေဩဇာများ စနစ်တကျ ထုတ်လုပ် သုံးစွဲရေး ဥပဒေမူကြမ်းအပေါ် ရှမ်းပြည်နယ်လွှတ်တော် ဥပဒေပြုရေး ဆိုင်ရာ ကော်မတီက စိစစ်သုံးသပ်ပြီး ပြင်ဆင်ရန် အကြံပြုချက် အစီရင်ခံစာ

နိဒါန်း

၁။ ပထမအကြိမ် ရှမ်းပြည်နယ်လွှတ်တော် သတ္တမအကြိမ် အစည်းအဝေးသို့ ရှမ်းပြည်နယ်အစိုးရအဖွဲ့ စိုက်ပျိုးရေးနှင့် မွေးမြူရေးဝန်ကြီးဌာန ဝန်ကြီးမှ ဖွဲ့စည်းပုံအခြေခံဥပဒေပုဒ်မ (၁၈၈)ဇယား(၂) အပိုဒ်(၃)(ဂ) ဖော်ပြပါအတွက် ဖွဲ့စည်းပုံ အခြေခံဥပဒေ ပုဒ်မ(၁၉၁) ပြည်နယ်လွှတ်တော်ဆိုင်ရာ နည်းဥပဒေ (၁၂၈) ပုဒ်မခွဲ(ဂ)အရ ရှမ်းပြည်နယ်သဘာဝမြေဩဇာများ စနစ်တကျထုတ်လုပ်သုံးစွဲရေး ဥပဒေမူကြမ်းကို တင်သွင်း လာပါသဖြင့် ရှမ်းပြည်နယ်ဥပဒေပြုရေးဆိုင်ရာ ကော်မတီက နည်းဥပဒေ(၆၃)အရ အစည်းအဝေးအမှတ် ၆/၂၀၁၃ (၄-၉-၂၀၁၃) မှ (၆-၉-၂၀၁၃)တွင် စိစစ်သုံးသပ်ပြီး ဆွေးနွေးညှိနှိုင်းရန် ပြင်ဆင်ရန် အကြံပြုချက် အစီရင်ခံစာကို နည်းဥပဒေ (၆၄)နှင့်အညီ အစီရင်ခံ တင်ပြခြင်းဖြစ်ပါတယ်။

လေ့လာတွေ့ရှိချက်

၂။ ဥပဒေကြမ်းမှာ ဖွဲ့စည်းပုံအခြေခံဥပဒေ ပြည်နယ် လွှတ်တော် ဆိုင်ရာဥပဒေ၊ နည်းဥပဒေများနှင့်အညီ ပြည်သူ့လွှတ်တော်ကိုယ်စားလှယ် ပြည်သူ့ကိုယ်စားလှယ်တစ်ဦးအနေဖြင့် တင်သွင်းလာခြင်းဖြစ်ပြီး ရှမ်းပြည်နယ် အတွင်း တောင်သူလယ်သမားများ၊ စိုက်ပျိုးရေး လုပ်ငန်းဖြစ်ထွန်း အောင်မြင်ရေး၊ စစ်မှန်သည့် သဘာဝ မြေဩဇာကို အသုံးပြုနိုင်ရေး မမှန်ကန်သော မြေဩဇာများကို မသမာသူတို့ ထုတ်လုပ်ဖြန့်ဖြူး ရောင်းချခြင်းကို ကာကွယ်ပြီး တောင်သူတို့၏ အကျိုး စီးပွားပျက်စီး ဆုံးရှုံးမှုမရှိ စေရေးတို့ကို ရည်ရွယ်ကာရေးဆွဲ တင်သွင်း

လာသည့် ဥပဒေကြမ်း တစ်ရပ်ဖြစ်ပါတယ်။

၃။ တင်သွင်းလာသည့် ဥပဒေကြမ်းတွင် အခန်းပေါင်း (၁၂)ခန်း၊ ပုဒ်မပေါင်း(၄၅)ခု ပါရှိပြီး ဤကော်မတီမှ စိစစ်လေ့လာသုံးသပ်ရာတွင် အချက်အလက်ပေါင်း (၁၆)ချက်ကို ပြင်ဆင်ဖြည့်စွက်သင့်ကြောင်း တွေ့ရှိရပါသဖြင့် ပြင်ဆင်အကြံပြုချက် (၁၄)ရပ်နှင့် ပုဒ်မသစ်(၂)ရပ်ကို ဖြည့်စွက်ပြုစု တင်ပြရန် ကော်မတီဝင် အားလုံး သဘောတူညီသည့်အတွက် ပြည်နယ် လွှတ်တော်ဆိုင်ရာနည်းဥပဒေ (၆၄)နှင့်အညီ ဤအစီရင်ခံစာကို တင်ပြအပ်ပါသည်။

တင်ပြချက်

၄။ ပြင်ဆင်အကြံပြုချက်(၁၄)ရပ်မှာ သတ်ပုံ၊ သတ်ညွှန်း၊ စာအရေးအသား ဥပဒေအသုံးအနှုန်း တည်ဆဲဥပဒေတစ်ရပ် ဖြစ်သည့် မြေဩဇာဥပဒေ (၂၀၀၇)ခုနှစ်ပါ ဖြည့်စွက်ပြဋ္ဌာန်း ချက်တို့ကို ထည့်သွင်းလျက် ပြုစုတင်ပြခြင်းဖြစ်ပါတယ်။

(က) ဥပဒေအမည်၊ ခေါင်းစည်းနှင့် ခုနှစ် လ ရက်တို့ကို မြန်မာခရစ်သက္ကရာဇ် အောက်ပါအတိုင်း ဖော်ပြ ရေးသားရမှာ ဖြစ်ပါတယ်-

ရှမ်းပြည်နယ်သဘာဝမြေဩဇာများစနစ်တကျ
ထုတ်လုပ်သုံးစွဲရေးဥပဒေ
၁၃၇၅ ခုနှစ် ဝါဆိုလပြည့်ကျော် (၁၄)ရက်
၂၀၁၃ ခုနှစ် စက်တင်ဘာလ ၄ ရက်
ရှမ်းပြည်နယ်လွှတ်တော်အမှတ် (/၂၀၁၃)

ဟုဖော်ပြရမှာ ဖြစ်ပါတယ်။

(ခ) ပုဒ်မနှင့် စကားရပ်များဖော်ပြသည့် ပုဒ်မခွဲ(က)မှ (ထ)အထိ အဓိပ္ပါယ်ဖွင့်ဆိုမှု စကားရပ် ထိပ်စည်း များကိုထင်ရှားအောင် Boldတင်ရမှာဖြစ်ပါတယ်။

(ဂ) ဥပဒေတစ်ရပ်လုံး၌ သတ်ပုံများယွင်းလျက်ရှိသော ဥပမာ-စံနှစ်၊ ဓါတ်-မကိုမောက်ချနှင့် သတ်ထားတာတွေ တွေ့ရှိရပါတယ်။ ကော်မတီဆိုသည်များ၊ သင့်လျော်ကို သင့်လျော်စသည့် ရေးသားချက်များ ကို ပြင်ဆင်ရန်ဖော်ပြအပ်ပါတယ်။ စနစ်၊ ဓာတ်၊ ကော်မတီ၊ သင့်လျော်၊ တိရစ္ဆာန်၊ စိစစ်၊ ထိန်းသိမ်းဟု အမှန်ပြင်ဆင်ဖော်ပြသင့်ပြီး ပုဒ်မ(၂)(ပ)နေရာတွင် (ပ)ဟု ဖော်ပြချက်ကို (ပ)ဟု ဖော်ပြရမည် ဖြစ်ပါသည်။

(ဃ) ပုဒ်မ(၂)ပုဒ်မခွဲ(ည)တွင် အမှတ်တံဆိပ်အစား ကုန်အမှတ်တံဆိပ်ဟု လည်းကောင်း၊ ဆက်လက်ဖော်ပြနေသည့် အမှတ်အသားတံဆိပ်ဟူ၍ ဖော်ပြချက်များတွင်လည်း ပြင်ဆင်ပြီး ကုန်စည်၏ အမှတ်တံဆိပ်နှင့် အခြားသတိပေး အမှတ်အသားများနှင့် ကွဲပြားမှုရှိစေရန် ကုန်အမှတ်တံဆိပ်ဟု ပြင်ဆင်သင့်ပါသည်။

ပုဒ်မ(၈)၌ ဖော်ပြအစား မောက်ချနှင့်ဖော်ပြရမည့် အစား ရေးချရေးထိုးနှင့် ဖော်ပြရမည် ဖြစ်ပါတယ်။

(င) ပုဒ်မ(၁၆)တွင် ပုဒ်မခွဲ(က)မှ အမှတ်တံဆိပ်ကိုလည်း ကုန်အမှတ်တံဆိပ်ဟု ပြင်ဆင်ရမည် ဖြစ်ပြီး ပုဒ်မခွဲ(စ)အောက်တွင် ပုဒ်မခွဲ(ဆ)ကို ထပ်မံ၍ အောက်ပါအတိုင်း ဖြည့်စွက်သင့် ပါသည်။

ပုဒ်မခွဲ(ဆ) ထုတ်လုပ်သည့် ရက်စွဲ၊

(စ) အခန်း(၇)၏ ခေါင်းစဉ်ကိုစစ်ဆေးရေးအဖွဲ့ ဖွဲ့စည်းခြင်းနှင့် တာဝန်ပေးအပ်ခြင်းဟု ပုဒ်မ (၂၂)နှင့် (၂၃)ပါ ပြဋ္ဌာန်းချက် ဥပဒေနှစ်ရပ်လုံး အကြားဝင် အောင်ပြင်ဆင်ဖော်ပြသင့်ပါသည်။

- (ဆ) ပုဒ်မ(၂၄)(၂၅)(၂၆)ဖော်ပြပါ စီမံခန့်ခွဲရေး ဖော်ပြချက်ကို ပုဒ်မသုံးခုလုံး၌ အောက်ပါအတိုင်း အရေးအသားကို ဖော်ပြခြင်းဖြင့် ပြဋ္ဌာန်းချက် ပိုမိုကျစ်လစ် သိပ်သည်းမှု ရှိပါသည်။ စီမံခန့်ခွဲရေး ပြစ်ဒဏ်တစ်ရပ်ရပ်ကို ဖြစ်စေ၊ တစ်ရပ်ထက်ပို၍ ဖြစ်စေ၊ ချမှတ်နိုင်သည်။
- (ဇ) ပုဒ်မ(၂၆)ပုဒ်မခွဲ(ခ)၌ ပုဒ်မ(၁၆)ပါ တာဝန် တစ်ရပ်ရပ်ကို လိုက်နာဆောင်ရွက်ရန်ဟူ၍ ကို စာလုံးကျန့်နေသည့်အတွက် ဖြည့်ရမှာ ဖြစ်ပါတယ်။ ထို့အပြင်ပုဒ်မ(၂၇)၌ ပုဒ်မ(၁၅)နှင့် (၁၇) တို့တွင်တို့ကပါဟု ဖော်ပြချက်၌ တို့တွင် (က)ကို ဖြုတ်၍ တို့ပါဟုပြင်ဆင်ရပါမည်။
- (ဈ) ပုဒ်မ(၂၈)တွင် ပုဒ်မခွဲ(က)(ခ)နောက်၌ ပုဒ်မခွဲ (ဂ)အစိုးရအဖွဲ့၏ အဆုံးအဖြတ်သည် အပြီး အပြတ်ဖြစ်ရမည်ဟု ဖြည့်စွက်သင့်ပါသည်။
- (ည) အခန်း(၁၀) တားမြစ်ချက်များ၌ ပုဒ်မ(၂၉)မှ (၃၃)ပြီးလျှင် ပုဒ်မ(၃၄)ကို ပုဒ်မအသစ် ဖြည့်စွက်ပြီး အောက်ပါအတိုင်း ပြဋ္ဌာန်းချက်တစ်ရပ် ထည့်သွင်းသင့်ပါသည်။ ပုဒ်မ(၃၄) စီမံခန့်ခွဲရေးဆိုင်ရာအမိန့်ကို လိုက်နာရန်ပျက်ကွက် နေသူအား ဤဥပဒေမှအပ အခြားနည်း ဖြင့် အရေးမယူရ။
- (ဋ) အခန်း(၁၁) ပြစ်မှုနှင့် ပြစ်ဒဏ်များ၌ ပုဒ်မ(၃၄)မှ ပုဒ်မ(၃၇)ထိ မူကြမ်း၌ ပါရှိသော်လည်း အထက်မှ ပုဒ်မ(၁)ပုဒ်မ(၃၄)ကိုဖြည့်သဖြင့် ယခင်ပုဒ်မ (၃၄)သည် ယခုပုဒ်မ(၃၅)ဖြစ်လာ ပြီး (၃၅)မှာ(၃၆)၊ (၃၆)မှာ(၃၇)ဟု ပြောင်းလဲဖော်ပြ ရမည့်အပြင် ပုဒ်မအသစ်တစ်ခုအဖြစ် ပုဒ်မ(၃၈) ကို အောက်ပါအတိုင်း ဖြည့်စွက်ပြဋ္ဌာန်း သင့်ပါသည်-
 “၃၈။ မည်သူမဆို စီမံခန့်ခွဲရေးဆိုင်ရာအမိန့်ကို လိုက်နာရန်ပျက်ကွက်သဖြင့် ပုဒ်မ(၃၄)ကို ဖောက်ဖျက်ကျူးလွန်သည်ဟု ပြစ်မှုထင်ရှား စီရင်ခြင်း ခံရလျှင် ထိုသူအား (၃)လထက်မပို သော ထောင်ဒဏ် ကိုဖြစ်စေ၊ ကျပ်(၃)သောင်း ထက် မပိုသော ငွေဒဏ်ကိုဖြစ်စေချမှတ်ရမည် ဟု ဖြည့်စွက် ပြဋ္ဌာန်းသင့်ပါသည်။ ”
- (ဌ) ယခင်ပုဒ်မ(၃၆)၊ ယခုပြင်ဆင်ချက်အရ ပုဒ်မ (၃၇)တွင် မည်သူမဆို ပုဒ်မ(၃၂)ဟု မှားယွင်း စွာ ဖော်ပြသဖြင့် ၎င်းကိုပုဒ်မ(၃၃)ဟု ပြင်ဆင်ရပါမည်။
- (ဍ) ယခင်ပုဒ်မ(၃၇)သည် ယခုပြင်ဆင်ချက်၌ ပုဒ်မ (၃၉)ဖြင့်ဖော်ပြရာ၌ စကားရပ်များကို အောက်ပါ အတိုင်း ပြင်ဆင်ဖော်ပြသင့်ပါသည်-
 “၃၉။ တရားရုံးသည် ပြစ်မှု၌တင်ပြထားသော သက်သေခံမြေဩဇာများကို ပြည်သူ့ဘဏ္ဍာ အဖြစ် သိမ်းဆည်းရန်အမိန့်ချမှတ်လျှင် ယင်းမြေဩဇာများကို ပြည်နယ်စိုက်ပျိုးရေး ဦးစီးဌာနသို့ လွှဲပြောင်းပေးရမည်ဟု ပြင်ဆင်ဖော်ပြ သင့်ပါသည်။”
- (ဎ) အခန်း(၁၂) အထွေထွေ၌ ယခင်ပုဒ်မ(၃၈)မှ ပုဒ်မ(၄၅)တို့မှာ အထက်၌ ဖော်ပြခဲ့သည့် ဖြည့်စွက် သောပုဒ်မအသစ်များကြောင့် ပုဒ်မ(၄၀)မှ ပုဒ်မ (၄၇)အထိ ပြောင်းလဲဖော်ပြရမည် ဖြစ်ပါသည်။
- (ဏ) ယခင်ပုဒ်မ(၄၂)၊ ယခုပြင်ဆင်သည့်ပုဒ်မ(၄၄)တွင် ၂၀၀၂ခုနှစ် မြေဩဇာဥပဒေ ပုဒ်မ(၄၅) ဖော်ပြချက်ကိုထောက်ထား၍ အောက်ပါအတိုင်း ပြင်ဆင် ပြဋ္ဌာန်းသင့်ပါသည်-
 “၄၄။ ဤဥပဒေအရ စွဲဆိုသောပြစ်မှုများတွင် သဘာဝမြေဩဇာနှင့် စပ်လျဉ်း၍ ပြည်နယ် စိုက်ပျိုးရေးဦးစီးဌာန၏ ဓါတ်ခွဲစမ်းသပ်တွေ့ရှိချက် အစီရင်ခံစာကို ယင်းပြစ်မှု၌ သက်သေခံချက် အထောက်အထား ဖြစ်စေရမည်ဟု ပြင်ဆင်ပြဋ္ဌာန်း သင့်ပါသည်။”
- (တ) ယခင်ပုဒ်မ(၄၃)၊ ယခုပုဒ်မ(၄၅)တွင် ဤဥပဒေ အရ တရားစွဲဆိုသောပြစ်မှုများကို မြန်မာနိုင်ငံ ရဲတပ်ဖွဲ့က အရေးယူပိုင်ခွင့်ရှိသော ပြစ်မှုများဖြင့် သတ်မှတ်သည်ဟု ပုဒ်မများကို ချန်လှပ်၍ ဤအခန်း(၁၁)ပါ ပြစ်မှုများကို ရဲအရေးပိုင်သော အမှုများဖြစ်ကြောင်း ပြဋ္ဌာန်းသင့်ပါတယ်။

(ထ) ဤဥပဒေကြမ်းကို မူလတင်ပြချက်၌ ပုဒ်မပေါင်း (၄၅)ဖြင့် တင်ပြခဲ့သော်လည်း ပုဒ်မ(၃၄)နှင့် (၃၈)တို့ကို ပုဒ်မအသစ်ဖြင့် ဖြည့်စွက်အကြံပြု ထားသဖြင့် ဤဥပဒေကို ပုဒ်မ(၄၇)ခု ပါဝင် လာမည်ဖြစ်ကြောင်း လေးစားစွာတင်ပြရင်း နိဂုံးချုပ်အပ်ပါတယ်။

ပထမအကြိမ်ရှမ်းပြည်နယ်လွှတ်တော် သတ္တမပုံမှန်အစည်းအဝေး တတိယနေ့(၁၀. ၉. ၂၀၁၃) ရက်နေ့တွင် ရှမ်းပြည်နယ်အစိုးရအဖွဲ့၏ သဘာဝမြေဩဇာများ စနစ်တကျထုတ်လုပ်သုံးစွဲရေး ဥပဒေကြမ်းနှင့်စပ်လျဉ်း၍ ဥပဒေကြမ်းပြင်ဆင်ချက်အဆိုများ တင်သွင်းခြင်းနှင့် လွှတ်တော်၏ အဆုံးအဖြတ်ရယူခြင်း

ဥက္ကဋ္ဌ။ အစီအစဉ် (၁၂)ဖြစ်ပါတယ်။ ပြည်နယ် လွှတ်တော်ကိုယ်စားလှယ်များခင်ဗျား။ ပထမအကြိမ် ရှမ်းပြည်နယ် သတ္တမပုံမှန်အစည်းအဝေး ပထမနေ့မှာ ရှမ်းပြည်နယ်အစိုးရအဖွဲ့က တင်သွင်း ခဲ့သော သဘာဝမြေဩဇာများ စနစ်တကျ ထုတ်လုပ် သုံးစွဲရေး ဥပဒေကြမ်းနှင့် စပ်လျဉ်းပြီး ရှမ်းပြည်နယ် အစိုးရအဖွဲ့ အဆိုပြုပြဋ္ဌာန်းချက်နှင့် ဥပဒေပြုရေးဆိုင်ရာ ကော်မတီ၏ ပြင်ဆင်ချက်ဇယားများကို တစ်ခုချင်း လွှတ်တော်ရဲ့ ဆန္ဒကို ရယူသွားမှာ ဖြစ်ပါတယ်။

ရှမ်းပြည်နယ် သဘာဝ မြေဩဇာများစနစ်တကျ ထုတ်လုပ်သုံးစွဲရေး ဥပဒေမူကြမ်းအပေါ် ဥပဒေပြုရေးဆိုင်ရာ ကော်မတီ၏ ပြင်ဆင်အကြံပြုချက်ဇယား ဖြစ်ပါတယ်။ အမှတ်စဉ်(၁)ကနေ စပြီးတော့ (၁၇)ထိ ပါရှိပါတယ်။ ကျွန်တော့်အနေနဲ့ အမှတ်စဉ်(၁)ကနေ စပြီးတော့တင်ပြပါမယ်။

(၁) အဆိုပြုပြဋ္ဌာန်းချက်မှာ ရှမ်းပြည်နယ် သဘာဝ မြေဩဇာများ စနစ်တကျထုတ်လုပ်သုံးစွဲရေး ဥပဒေ အဲဒီမှာ ဥပဒေပြုရေးဆိုင်ရာကော်မတီက စံနစ်ဟု မရေးဘဲ စနစ်ဟုရေးရပါမည်။ အောက်တွင် ဆက်လက်၍ ဥပဒေပြဋ္ဌာန်း ခုနှစ်၊ အမှတ် မြန်မာခရစ်နှစ် ရက် ဖော်ပြရပါမည်။ ရှမ်းပြည်နယ် သဘာဝမြေဩဇာများ စနစ်တကျ ထုတ်လုပ်သုံးစွဲရေး ဥပဒေ ၂၀၁၃ ခုနှစ်၊ ရှမ်းပြည်နယ် လွှတ်တော်ဥပဒေအမှတ် ၁၃၇၅၊ ဝါခေါင်လပြည့်ကျော် ၁၄ ရက်၊ ၂၀၁၃ ခုနှစ်၊ စက်တင်ဘာလ ၄ ရက်နေ့

ဟု ဥပဒေပြုရေးဆိုင်ရာ ကော်မတီက အဆိုပြုထားပါတယ်။ဒါနဲ့စပ်လျဉ်းပြီး ရှမ်းပြည်နယ်အစိုးရအဖွဲ့ဝင် ဝန်ကြီးက ဆွေးနွေးဖို့ ဖြစ်ပါတယ်။

ဦးစိုင်းဆာလူ၊ စိုက်ပျိုးရေးနှင့် မွေးမြူရေးဝန်ကြီး။လေးစားအပ်ပါသော ရှမ်းပြည်နယ် လွှတ်တော် ဥက္ကဋ္ဌနှင့် လွှတ်တော် ကိုယ်စားလှယ်များခင်ဗျား။ ဥပဒေပြုရေးဆိုင်ရာကော်မတီရဲ့ ပြင်ဆင်ချက်ဖြစ်တဲ့ ရှမ်းပြည်နယ်သဘာဝမြေဩဇာများစနစ်တကျထုတ်လုပ်သုံးစွဲရေးဥပဒေမူကြမ်းကို ကျွန်တော့်အနေနဲ့ နည်းနည်း ပြင်လိုပါတယ်။

ကျွန်တော်တို့ ပြဋ္ဌာန်းတာကတော့ သဘာဝမြေဩဇာထုတ်လုပ်တဲ့သူကို အဓိကထိန်းသိမ်းချင်တာ ဖြစ်ပါတယ်။ ဒီဥပဒေအရ ရှမ်းပြည်နယ်သဘာဝမြေဩဇာ စနစ်တကျ ထုတ်လုပ်သုံးစွဲရေးကို စိုက်ပျိုးသူ တောင်သူ လယ်သမားများကို အရေးယူမယ့်သဘော ဖြစ်နေပါတယ်။ အဲဒါကြောင့် ရှမ်းပြည်နယ် သဘာဝ မြေဩဇာများ စနစ်တကျ ထုတ်လုပ်သုံးစွဲရေး ဥပဒေ မူကြမ်းကို ပြန်လည်ပြင်ဆင်ပေးပါရန် တင်ပြလိုပါတယ်။

ကျန်စာသားတွေကတော့ ဖြစ်သင့်ဖြစ်ထိုက်တဲ့ စာသားတွေ ဖြစ်တဲ့အတွက် သဘောတူပါတယ်။

ဥက္ကဋ္ဌ။ အဆိုပြုပြဋ္ဌာန်းချက်မှာ ရှမ်းပြည်နယ် သဘာဝမြေဩဇာများ စနစ်တကျ ထုတ်လုပ်သုံးစွဲရေး ဥပဒေ၊ အဲဒီမှာပြင်ထားတာကတော့ စားလုံးပေါင်းမှားနေပါတယ်။ စံနစ်လို့မရေးဘဲနဲ့ စနစ် လို့ရေးဖို့အတွက်

၂
ဥပဒေကြမ်းကော်မတီက လိုသွားပါတယ်။ စံနစ်ကို စနစ်ပြင်ဖို့သဘောတူပါတယ်။

သဘောတူတဲ့ ဥပဒေနာမည်ကတော့ ရှမ်းပြည်နယ် သဘာဝမြေဩဇာများ စနစ်တကျထုတ်လုပ် သုံးစွဲရေးဥပဒေ ဖြစ်ပါတယ်။ ဥပဒေပြုရေးကော်မတီ ဆွေးနွေးဖို့ရှိလျှင် ဆွေးနွေးပါ။ ဒါကြောင့်မို့ ရှမ်းပြည်နယ်သဘာဝ မြေဩဇာများ စနစ်တကျ ထုတ်လုပ်သုံးစွဲရေး ဥပဒေဆိုတဲ့ဟာသည် ဤဥပဒေ၏ အစိတ်အပိုင်းဖြစ်ကြောင်း ကြေညာပါတယ်။

အမှတ်စဉ်(၂)၊ စာမျက်နှာ(၁)(၂) စကားရပ် အဓိပ္ပာယ် ဖွင့်ဆိုချက် ထိပ်စည်းရှိ စကားရပ်များအားလုံး ဆိုတဲ့စာသားအစား စာလုံး **Bold** တင်၍ ထင်ရှားအောင် ဖော်ပြပြီးရှိသင့်ပါသည်။ ဒါလည်းဆွေးနွေးပေးပါ။ ပြည်နယ်အစိုးရအဖွဲ့က ဖြစ်ပါတယ်။

ဦးစိုင်းဆာလူ၊ စိုက်ပျိုးရေးနှင့် မွေးမြူရေးဝန်ကြီး။ ရှမ်းပြည်နယ်သဘာဝမြေဩဇာများ စနစ် တကျထုတ်လုပ် သုံးစွဲရေး ဥပဒေမူကြမ်းအပေါ် ဥပဒေပြုရေးဆိုင်ရာကော်မတီ၏ ပြင်ဆင်အကြံပြုချက် ဇယားအား သက်ဆိုင်ရာ လွှတ်တော် ကိုယ်စားလှယ်များထံသို့ ဖြန့်ဝေပေးထားပြီး ဖြစ်ပါတယ်။

ကျွန်တော်အနေနဲ့ အမှတ်စဉ် (၂)မှ (၁၇)ထိက ပြင်ဆင်သင့်တဲ့ ကိစ္စရပ်များဖြစ်တဲ့အတွက် ပြင်ဆင် သင့်တဲ့ အစိတ်အပိုင်းဖြစ်ကြောင်း တင်ပြအပ်ပါတယ်။

ဥက္ကဋ္ဌ။ ပြည်နယ်လွှတ်တော်ကိုယ်စားလှယ်များ ခင်ဗျား။ ဇယားပါ အမှတ်စဉ်(၂)မှ (၁၄) အထိပါဖြစ်ပါတယ်။ အဲဒီအမှတ်စဉ်ပါ ဥပဒေပြုရေးဆိုင်ရာ ကော်မတီ ပြင်ဆင်ချက်များကို သဘောတူတဲ့ အတွက် ဇယားပါစာသားများသည် ဤဥပဒေ၏ အစိတ်အပိုင်းဖြစ်ကြောင်း ကြေညာပါတယ်။

အမှတ်စဉ်(၁၅)ဖြစ်ပါတယ်။ စာမျက်နှာ (၈)၊ အဆိုပြု ပြဋ္ဌာန်းချက် မှာ ယခင်ပုဒ်မ(၄၂)ယခု ပုဒ်မ(၄၄) ဤဥပဒေအရ ပြစ်မှုများတွင် သဘာဝမြေဩဇာနှင့်စပ်လျဉ်း၍ ပြည်နယ်စိုက်ပျိုးရေး ဦးစီးဌာန၏ ဓါတ်ခွဲစမ်းသပ် တွေ့ရှိချက် အစီရင်ခံစာကို ပြစ်မှုအတွက် သက်သေခံချက်အဖြစ် ထည့်သွင်း စဉ်းစာနိုင်သည်ဆိုပြီးတော့ ပြဋ္ဌာန်း ချက်မှာပါပြီးတော့မှ ပြင်ဆင်ချက်မှာကတော့ ယခုပုဒ်မ(၄၄)၊ ဤဥပဒေအရ စွဲဆိုသော ပြစ်မှုများတွင် သဘာဝ မြေဩဇာနှင့် စပ်လျဉ်း၍ ပြည်နယ်စိုက်ပျိုးရေးဦးစီးဌာန၏ ဓါတ်ခွဲစမ်းသပ် တွေ့ရှိချက် အစီရင်ခံစာကို ပြစ်မှုသက်သေခံချက် အထောက်အထား ဖြစ်စေရမည်ဟု ပြင်ဆင်ထားပါတယ်။

ဒါနဲ့စပ်လျဉ်းပြီး ရှမ်းပြည်နယ်အစိုးရ အဖွဲ့ဝင်မှ ဆွေးနွေးဖို့ ဖြစ်ပါတယ်။

ဦးစိုင်းဆာလူ၊ စိုက်ပျိုးရေးနှင့် မွေးမြူရေးဝန်ကြီး။လေးစားအပ်ပါသော ရှမ်းပြည်နယ် လွှတ်တော် ဥက္ကဋ္ဌနှင့် လွှတ်တော်ကိုယ်စားလှယ်များခင်ဗျား။ ဥပဒေပြုရေးရာကော်မတီက အဆိုပြုတင်ပြတဲ့ ပြင်ဆင်ရန် အဆိုပြုချက်များ အမှတ်စဉ်(၁၅)မှ (၁၇)သုံးခုစလုံး သဘောတူပါကြောင်း တင်ပြအပ်ပါတယ်။

ဥက္ကဋ္ဌ။ ပြည်နယ်လွှတ်တော်ကိုယ်စားလှယ်များ ခင်ဗျား။ ဆက်လက်ပြီးတော့ အမှတ်စဉ်(၁၅) မှ (၁၇)ပါ ပြင်ဆင်ချက်များကို ပြည်နယ်အစိုးရအဖွဲ့မှ သဘောတူတဲ့အတွက် အမှတ်စဉ်(၁၅)မှ (၁၇)ပါ ဥပဒေပြုရေးဆိုင်ရာကော်မတီ၏ ပြင်ဆင်ချက်စာသားများသည် ဤဥပဒေ၏ အစိတ်အပိုင်း ဖြစ်ကြောင်း ကြေညာပါတယ်။

ရှမ်းပြည်နယ်အစိုးရအဖွဲ့က သဘာဝမြေဩဇာများ စနစ်တကျထုတ်လုပ်သုံးစွဲရေး ဥပဒေကြမ်းတစ်ရပ်လုံးကို အတည်ပြုပေးရန် အဆိုတင်သွင်းခြင်းနှင့် လွှတ်တော်၏ အဆုံးအဖြတ်ရယူခြင်း။

ဥက္ကဋ္ဌ။ အစီအစဉ်(၁၃)ဖြစ်ပါတယ်။ ပြည်နယ်လွှတ်တော်ကိုယ်စားလှယ်များခင်ဗျား။ ပထမအကြိမ် ရှမ်းပြည်နယ် လွှတ်တော် သတ္တမပုံမှန်အစည်းအဝေးရဲ့ (ပထမ)နေ့မှာ ရှမ်းပြည်နယ်အစိုးရအဖွဲ့က တင်သွင်းခဲ့သော သဘာဝမြေဩဇာများ စနစ်တကျထုတ်လုပ်သုံးစွဲရေး ဥပဒေကြမ်းကို အတည်ပြုရန်အတွက် အဆိုတင်သွင်းဖို့ ဖြစ်ပါတယ်။ သက်ဆိုင်ရာ ပြည်နယ်အဖွဲ့အစည်းဝင်မှ အဆိုတင်သွင်းဖို့ ဖြစ်ပါတယ်။

ဦးစိုင်းဆာလူ၊ စိုက်ပျိုးရေးနှင့်မွေးမြူရေးဝန်ကြီး။ လေးစားအပ်ပါသော ရှမ်းပြည်နယ်လွှတ်တော်ဥက္ကဋ္ဌနှင့် လွှတ်တော်ကိုယ်စားလှယ်များခင်ဗျား။ ရှမ်းပြည်နယ်အစိုးရအဖွဲ့က သဘာဝမြေဩဇာများ စနစ်တကျထုတ်လုပ်သုံးစွဲရေး ဥပဒေကြမ်းအား ပြင်ဆင်အတည်ပြုပြီးဖြစ်ပါ၍ ဥပဒေကြမ်းတစ်ခုလုံးကို အတည်ပြုပေးပါရန် အဆိုတင်သွင်းအပ်ပါတယ် ခင်ဗျား။

ဥက္ကဋ္ဌ။ ပြည်နယ်လွှတ်တော်ကိုယ်စားလှယ်များ ခင်ဗျား။ သဘာဝမြေဩဇာများ စနစ်တကျထုတ်လုပ်သုံးစွဲရေး ဥပဒေကြမ်းနှင့် စပ်လျဉ်းလို့ ဥပဒေပြုရေးဆိုင်ရာကော်မတီရဲ့ ပြင်ဆင်ရန် အဆိုပြုချက်များကို လွှတ်တော်ရဲ့ အဆုံးအဖြတ် ရယူပြီးဖြစ်ပါတယ်။

ဒါကြောင့်တိုင်းဒေသကြီး (သို့မဟုတ်) ပြည်နယ်လွှတ်တော်ဆိုင်ရာနည်းဥပဒေပုဒ်မ(၁၃၈)၊ နည်းဥပဒေခွဲ(က)အရ ဥပဒေကြမ်း တစ်ရပ်လုံးကို အတည်ပြုနိုင်ရန် လွှတ်တော်ရဲ့အဆုံးအဖြတ်ကို ရယူပါမယ်။ သဘာဝမြေဩဇာများ စနစ်တကျထုတ်လုပ်သုံးစွဲရေး ဥပဒေကြမ်းတစ်ရပ်လုံးကို ပြင်ဆင်ထားတဲ့အတိုင်း အတည်ပြုရန် လွှတ်တော်က သဘောတူပါသလားခင်ဗျား။ [သုံးကြိမ်တိုင်တိုင် မေးမြန်းပါသည်။ လွှတ်တော်က သဘောတူပါသည်။]

သဘောတူတဲ့အတွက် သဘာဝမြေဩဇာများ စနစ်တကျ ထုတ်လုပ်သုံးစွဲရေး ဥပဒေကြမ်းအား ပြင်ဆင်ထားတဲ့အတိုင်း ရှမ်းပြည်နယ်လွှတ်တော်က အတည်ပြုကြောင်း ကြေညာပါတယ်။